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 היו"רמשולחן 
 

  לכל תושבי רמות השבים,
 

תהליך קבלת כולכם באירועים חדשים סביב  בימים אלה נפל דבר בכפר שלנו וברצוני לשתף את
 ההחלטה על בית הכנסת.

 
נושא בית כנסת ייעודי מחוץ לבית העם מאיים לפלג את היישוב באופן חמור ומדאיג. מצד אחד, 

האחרונים פי שלשה. בין התושבים יש הרוצים בית כנסת ייעודי אוכלוסיית הכפר צמחה בעשורים 
בטענה שבית העם אינו "מכבד" את המתפללים. מולם עומדים רוב התושבים הגאים במסורת 

 החילונית ארוכת שנים ולדעתם בית הכנסת האהוד שבבית העם מאפיין את צביון הכפר.
 

ושכלתני כדי לשמור על הרוח הטובה בין  להוליך את התהליך באופן שקול ,שמתי לי אפוא למטרה
  התושבים, ללא כל קשר לדעתי האישית לגבי הצורך בבית כנסת ייעודי.

 
התקיימה פגישה בבית הוועד בנושא בית הכנסת ביוזמתו של ד"ר מוטי דלג'ו, ראש  29/6/16ביום 

ברמות השבים. המועצה. מטרת הפגישה כפי שדווחה ע"י מזכירתו של מר דלג'ו הייתה בית כנסת 
 הופתעתי ממספר התושבים המייצגים את עמותת בית הכנסת שהוזמן לפגישה. 

 
מטרת הביקור של דלג'ו הייתה למצוא מקום לבית כנסת ולא לדון בשאלה אם רצוי להקים בית 

ההחלטה איננה של הוועד אלא של "כנסת מחוץ לבית העם. לטענתו, והוא אמר זאת מפורשות, 
שיתפנו פעולה עמו אבל בדיון הדגשנו, אופיר אדלמן ואני, כמה רגיש וטעון הנושא  ."המועצה

 והזהרנו את כל הנוכחים איזו מלחמה הוא עלול לעורר.
 

שוב, כדי להוליך יחד תהליך בעייתי זה ולנסות  סקרנו יחד עם ד"ר דלג'ו מיקומים פוטנציאליים,
קליפטוסים מאחורי בית הוועד. שטח בין האבסופו של דבר התבייתנו על ה ליישבו בכבוד הדדי.

 גם מספר פרטים לגבי אופי המבנה:סיכמנו 

 .העיצוב חייב, חיצונית, להיות צנוע ולהשתלב עם בית הוועד והצביון הכפרי הכללי 
 ( .העריך שניתן יהיה למקם את מבנה  דלג׳ויש לשמור על מקסימום משמורת עצי האקליפטוס

בית הכנסת תוך הורדת לא יותר משלושה עד ארבעה עצים. עניין זה אינו רק שמירת העצים 
  .(שכן הוא מעיד על גודלו המשוער של המבנה בעיני דלג׳ו עצמו

 
מיקום זה אמנם בבעלות המועצה אך מוגדר כשטח מסחרי. דלג'ו הוסיף ואמר גם שיש לו בעיה 

לקבל אישור להסב שטח מסחרי לשטח ציבורי. היה שמח לבנות על אותו השטח המסחרי  במליאה
 מבנה המניב מיסים לקופת המועצה.

 
בסוף הדיון התחייבו נציגי העמותה להציג בפני הוועד והמועצה סקיצה של המבנה בתוך שבועיים 

ן בית הכנסת, אם או שלשה. הופתענו מהלו"ז הקצרצר אבל הנחנו שהעמותה כבר יצאה לדרך בתכנו
 בלי הבנה מוקדמת עם דלג'ו.

 
 הנושא נדם ולתומי סברתי שנדרש זמן רב יותר לתכנון. 

 

 ועדכונים  הודעות 
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 חלו אירועים תמוהים וחמורים בעיני הוועד ובעיניי. להלן עיקרם:מכאן ואילך, 
, בשיחה אקראית לחלוטין עם עובד המועצה, נודע לי שהתכניות כבר הוגשו למועצה 31/10/16ביום 

 כחודש וחצי לפני כן! כלומר אלמלא שיחה זו היינו ממשיכים להמתין לתכניות מתוך כבוד ואמון.
ביקשתי לראות את התכנית ונדהמתי, יחד עם חברי הוועד. התחזקה ההבנה שאנו עדים למחטף. 

 היה התגשמות כל החששות של הרבה מתושבי הכפר. המבנה המגלומני שתוכנן
 

התכנית ממני ומהוועד כפגיעה עזה בכולנו, כהפרת האמון שרחשנו אני רואה את הסתרת הגשת 
לעמותה וגם לסיכום מהפגישה בחודש יוני עם ד"ר דלג'ו. בוצע ניסיון פסול לעקוף את הוועד, 

די להשריש הבנה שכן המאמץ של כמעט שלוש שנים מצ וממילא את רוב תושבי הכפר. נפגעתי אישית
 רק נוצל לפעילות מאחורי גבי.  הדדית ולקיים תהליך בונה משותף,

 
הבעיה העיקרית היא שהמבנה הענק תוכנן כבית כנסת אזורי גדול ולא כבית כנסת המיועד לשרת 
את תושבי רמות השבים. הוא יוריד את כל עצי האקליפטוס הוותיקים; הוא מתוכנן להיות המבנה 

 הגדול ביותר בכפר ואף מגמד את בית העם. 
 

במכתב שלא נענה עד לרגע זה. ביקשתי פגישה דחופה לרגל חומרת ההתנהלות  פניתי מיד אל דלג׳ו
. זאת לאחר שבמשך חודשיים איש מן המועצה לא טרח לדווח לוועד על 21/11-ונקבעה פגישה רק ב

  הגשת התכנית הפוגענית הזו למועצה מאחורי גבנו.
 

ית כנסת ייעודי, שחלק מחברי בעיניי נטרפו כל הקלפים. הוועד ואני תמימי דעים שאם מקימים ב
הוועד מתנגדים לו אבל נאלצים לקבל את דעת הרוב, אזי הוועד חייב להוביל את התהליך ולא לנסות 

שנמנעו מלהצביע(  2-בעד ו 5לכן גובשה החלטה )ברוב של לקפוץ על רכבת שכבר יצאה מן התחנה. 
 שעיקריה:

  ייעודי בניסיון למנוע הרס המרקם מאשרים את החלטת ראש המועצה להקים בית כנסת
 החברתי בכפר וגם לשחרר את בית העם לפעילות כללית בשבתות וחגים.

 .ייעוד בית הכנסת שיוקם הוא בראש וראשונה לשרת את תושבי רמות השבים 

  .אנו דוחים לחלוטין את התכנון שהוגש ע"י העמותה 
  נציג)ים( של עמותת בית הכנסת. הוועד יקים צוות שיוביל את מהלך התכנון. יצורפו לצוות

 התכנון הסופי יובא לוועד לאישור.
 

לצערי בהעדר נכונות לשיתוף פעולה מצד עמותת בית הכנסת ואולי גם מצד המועצה, ניאלץ להילחם 
 כדי לשלוט בתהליך לטובת היישוב שלנו.

 
 
 
 

 בברכה,
 לואיס רוסו
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 106מוקד המועצה 
שעות  24המוניציפאליות המתעוררת בכל שעות היממה ופועל מוקד המועצה מטפל בכל הבעיות 

 ימים בשבוע. 7 יממהב
 זקוקה למענה מיידי.ה דע את המוקד על כל בעיהילי ניתן

 
 
 
 
 
 

 זהירות בזמן עבודת מנוף הגזם !
תושבים רבים שומעים את המנוף בעבודה באזור ביתם ואז  – נחשפנו לתופעה שחוזרת על עצמה

בדיוק כאשר המנוף מופעל. מפעיל המנוף אינו מודע תמיד לכוונת התושב  ,נזכרים להוציא את הגזם
מאחוריו ומאחורי המשאית. הדבר עלול לגרום לפגיעה בסובבים  התושביםוגם אינו רואה את 

 ף.כתוצאה מנפילת דברים מהמשאית וממכת המנו
 

 לא להתקרב למשאית הגזם בזמן עבודתה !שהנכם מתבקשים 
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 7עד  3לגילאי 

  להלן רפרטואר הצגות הילדים אשר תתקיימנה במהלך השנה הקרובה
 

 מדיטקהאטרון ית ל הזהעגוהדבר ה 17.01.2017 1

 אטרון הגברתית הוא לא נמר 07.02.2017 2

 מדיטקהאטרון ית לא סתם סיפור 28.03.2017 3

 אטרון הקרוןית  רכבת המתנות של סבא וסבתא 23.05.2017 4

 מדיטקהאטרון ית אוצר השירים 06.06.2017 5

 
 שקלים 200מנוי לילד 

 שקלים 50מנוי מלווה 
 :01.12.2016החל מיום  ניתן לרכוש מנויים

 )מספר המקומות מוגבל(

  במתחם גני הילדים/גינה  14:00-בתאום טלפוני או כל יום ב 050-4655677אצל ליאת בכור
 . 13:00ובימי שישי בשעה 

  050-3547333אצל מירב ברזילי . 
  במזכירות אצל אריאלה בשעות הפעילות 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 רכבת המתנות של סבא וסבתא

 הוא לא נמר

 לא סתם סיפור
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 שעת סיפור בבית העם
 2.5-4לגילאי 
 
 

 

 
 
 

 
 

 עם יעל המספרת 
 17:30בשעה  4.12.2016תתקיים ביום ראשון, 

 שקלים  25עלות 
  050-4655677כרטיסים אצל ליאת בכור 

 ! מהרו להירשם מספר המקומות מוגבל
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 חוג סועדים
 ,8/12/16יתקיים ביום חמישי,  של חברי חוג הסועדים נרי האחרוןיהמפגש החברתי והקול

 .20:00בשעה 
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 מועדון ההרצאות של יום רביעי

 
 18:00, ההרצאה בשעה 17:30התכנסות בחדר ותיקים בשעה 

 כולם מוזמנים !!!
 
 
 
 
 
 
 
 

 ברכות
 בן לארבל ואיל שגיא. ,אמיר קין, ברכות להולדת הנכדכלנית ול 
  לשני ובן.לאלונה אגושביץ, ברכות להולדת הנכד, בן 

 
 
 

 השתתפות בצער
 דפנה חיו במות אמה רחל גורן ז"ל.עד משתתף בצערה של והו 

 עד משתתף בצערה של רוחקה בוגין במות אחותה יפה ניר ז"ל.והו 
 
 
 
 
 

 נושא  ההרצאה שם  המרצה תאריך

 רמי קלייןד"ר  07.12.16
 ביולוג וצלם תת ימי

 צבעים בים האדום
 ם האדום(י)שונית האלמוגים ב

סיפורו של חלוץ, מלחין ומוסיקאי )דימיטרי גרבן(,  אביבה גרשלר 21.12.16
 מ.ז. המוכר לנו בשמו העברי

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
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 תגובה למכתבו של רוסו לתושבים

 עמותת בית הכנסת ברמות השבים
 

כמוכם גם אנחנו קיבלנו לפני מספר שבועות לתיבות המייל שלנו את מכתבו של ראש הוועד מר רוסו. 
נאמר שהמכתב של מר רוסו כולל אי דיוקים רבים והאשמות מסיתות שאינן במקומן בלשון המעטה 

כנגד עמותת בית הכנסת. מר רוסו בחר להפיץ את מכתבו לכל התושבים בלי שניתנה לעמותה זכות 
 להגיב לתוכן מכתבו.

 
ניית במגעים הרבים שניהלנו עם מר רוסו במשך השנים האחרונות, הן בכתב והן בעל פה, בעניין ב

מבנה ייעודי לבית הכנסת, למדנו שמר רוסו אינו מעוניין לקדם את העניין וההצעה הטובה ביותר 
ששמענו ממנו היא לחכות כעשר שנים לאישור תכנית המתאר ואז לבנות את בית הכנסת בסמוך 

 לבית העלמין.
 

חתנו ראש בצר לנו פנינו לראש המועצה, ד"ר מוטי דלג׳ו שהוא הסמכות המנהלית בכפר. לשמ
ישובי יהמועצה נרתם לסייע לנו לתקן את העוול הקיים ואף הודה כי חוץ מרמות השבים בכל 

 יש היום בתי כנסת פעילים. ,כולל בקיבוצים ,המועצה
 

בקיץ האחרון נערכה ישיבה בעניין אליה הגיעו נציגי המועצה, נציגי העמותה ונציגי הוועד המקומי 
 600ט שבית הכנסת ייבנה מאחורי משרדי הוועד על קרקע בגודל של כולל מר רוסו. בישיבה זו הוחל

מ"ר השייכת למועצה. כמו כן הוחלט על המתווה לקידום תכניות הבנייה. מכאן שהטענה של מר 
 רוסו שהעמותה ביצעה מחטף אינה מובנת כלל ועיקר.

 
כליים דתיים בית הכנסת שיוקם מיועד לשרת את כל תושבי הכפר. התכנון נעדר סממנים אדרי

אחוז  10מתפללים )גברים ונשים(, )לפי מפתח של  160 -חיצוניים כגון כיפה ומתוכנן להכיל עד כ
אחוז מהתושבים בעוד מספר שנים(. כיום, בערבי שבת ובשבת מגיעים  5 -מתושבי הכפר היום, וכ

גים המספר עולה איש )רובם מתושבי הכפר( ובאירועים מיוחדים כגון בר מצווה או ח 80 -לתפילות כ
 איש לתפילות. 400איש. ביום כיפור האחרון הגיעו מעל  120 -לכ

 
על מנת לשמר את הרוח המיוחדת המאפיינת את התפילה כפי שמתקיימת כיום בבית העם, יבנה 
בית הכנסת במפלס אחד כך שהנשים לא ידחקו למרפסת תצפית כפי שמצוי ברוב בתי הכנסת, עובדה 

יותר למבנה. במקום העצים שאת חלקם לצערנו הרב יהיה צורך לכרות, יישתלו זו דורשת שטח גדול 
 עצים חדשים ותשמר הסביבה הירוקה באזור זה.

 
מתחת למבנה בית הכנסת יבנה מרתף שישמש כמקום לעריכת קידושים והרצאות. המרתף יוגדר 

נסת אך אינם גם כמבנה קהילתי ויוכל לשרת את הכפר גם לאירועים שאינם קשורים לבית הכ
 פוגעים בקדושת המקום.

 
לעדכן כי  יםשמח וכפי שנאמר מלכתחילה, את תהליך התכנון בכוונתנו לעשות בשקיפות מלאה. אנ

בימים האחרונים קיבלנו פנייה מהוועד לפגישה כדי לקדם במשותף את תהליך התכנון. השבוע גם 
ציג ועד העמותה של בית הכנסת, נערכה פגישה במועצה בהשתתפות ראש המועצה ואנשיו, רוסו ונ

 והוחלט שצוותים מוועד הכפר ומוועד העמותה יעבדו בשיתוף פעולה לתכנון בית הכנסת. 
 

המטרה שלנו היא לבנות בית כנסת על בסיס הבנה הדדית וכבוד הדדי. בית הכנסת נועד לאחד ולא 
 .לפלג ולשרת את כל תושבי הכפר, דתיים, מסורתיים וחילוניים

 
 בברכה,

 רוני בירם , ד"ר דוד שושני , יענקלה קלדרון , יגאל צבעוני
 עמותת בית הכנסת, רמות השבים
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 התייחסות לתגובת עמותת בית הכנסת

 ועדויו"ר ה
 

דיווחתי במייל שלי על הפגישה בוועד עם מוטי דלג'ו מתוך התרשומת של הפגישה. העמותה דיווחה 
 את מה שהייתה רוצה שיסוכם ולא מה שנאמר. 

 
מדובר במפורש על השטח מאחורי בית הוועד ולא כל השטח. אפילו הייתה הערכה גסה  .1

 שיהיה צורך להוריד כארבעה עצים ולא את כל החורשה.
 

הבניין צריך להיות "צנוע והולם את צביון הכפר והסביבה המידית" )דהיינו את בית הוועד,  .2
 מבנה לשימור(.

 
ובן שלא נגרש מי שבא להתפלל שאינו תושב בית הכנסת מיועד לשרת את הכפר בלבד. כמ .3

 הכפר בדיוק כפי שאנו נוהגים בחוגים ובפעילויות אחרות בכפר.
 

עמותת בית הכנסת הבטיחה להגיש סקיצה של בית הכנסת לוועד ולמועצה בתוך כשלשה  .4
 חודשים.

 
 

בנושא בית הכנסת. מספר פרטים מאותו הדיון  התקיימה פגישה אצל מוטי דלג'ו 21/11ביום ב' 
 ראויים לציון:

 

  דלג'ו ציין שהמועצה איננה מאשרת בנייה כל שהיא בלי אישור של הוועד, לא כל שכן מבנה
 ציבורי.

 

 .דלג'ו הוסיף שבית כנסת צריך להיות מתוכנן לשרת את תושבי היישוב בלבד 
 

בתכנון בית הכנסת. בצוות יהיו נציגים של  דלג'ו ביקש להקים צוות שינסה להגיע לעמק השווה
ם נדל, נציגי הכפר במליאת ההוועד ושל עמותת בית הכנסת ובנוסף ישתתפו בועז ארנון ואבר

המועצה, וגם רמי ברדוגו המהנדס הראשי של המועצה. הוא תקווה שנגיע להסכמה ואם לא ינסה 
 את ידו כמגשר.

 
ע לתכנון של בית כנסת ההולם את צביון הכפר ואופי אני תקווה שנצליח להוריד את הלהבות ולהגי

 תושביו.
 

 בברכה,
 לואיס רוסו

 
 
 
 
 
 

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
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 עדכוני נוער

 נועה דובב, רכזת הנוער

 

 שלום לכל תושבי הכפר,
 

 –מה היה לנו בחודש האחרון 
 

חניכים,  150 -התקיים בסוף אוקטובר והיה מוצלח ביותר. יצאנו לטייל בגלבוע כ טיול פתיחת שנה
מקטן עד גדול. ביום הראשון העבירו פעילי הלול תחנות מהנות בתצפית על הר ברקן הצופה על כל 

חרוד ולמחרת טיילנו בנחל יצפור היפה. לאורך המסלול המדריכים -העמק. בלילה לנו בחניון עין
ת על אזור הגלבוע ופעילויות ערכיות נוספות. הקבוצות התגבשו, התהדק הקשר בין העבירו הדרכו

 המדריכים לחניכים וכולם חוו טיול ראשון מהנה וחוויתי ביותר.
 

בהוד השרון. חברי הצוות  בפעילות חדשה במועדונית בשכונת גיוראהחודש החל "צוות גיורא" 
, גרפיטי על ODTתחנת  -דונית שכלל  שלל תחנות העבירו הפנינג פתיחה מוצלח ומהנה לילדי המוע

 מטורף ועוד. פעילות זו הינה קבועה ותתקיים בכל יום שלישי.   JUST DANCEבד, פיתות בטאבון, 
 

. החניכים עברו לרצח ראש הממשלה יצחק רבין 21-השנה הציינו בלול את  15.11 -ביום שלישי ה
פעולות על פועלו ואישיותו. מערך הפעולה הוכן על ידי ועדת פרויקטים בניהולה של עדי ינקלביץ'. 

 ועדה זו שקדה רבות על בניית מערך פעולה מכובד ומלמד.
 

 האירועים הקרובים לחודש דצמבר:
בפנימיית הדסים ובה השתלמות החורף של תנועת הנוער תתקיים   :השתלמות חורף  - 17.12-16

  צוות הלול יעבור השתלמות מקצועית הנוגעת כל אחד לתפקידו בלול.
 

 מסיבת חנוכה בבית העם לתושבי הכפר 
 כמידי שנה, נחגוג ביחד את חג החנוכה בבית העם באירוע לכל התושבים.

 אירוע זה הינו באחריות חניכי שכבת ח'.
  –שריינו את התאריך   שימו לב!

 יתקיים האירועהשנה 
 .18:00בשעה  20.12 -ביום שלישי ה

 

 
 

ערב זה הינו באחריות "ועדת שיא וקוממיות" של פעילי הלול, יתקיים  :ערב כישרונות צעירים 
 ובוא יעלו ויופיעו החניכים וצוות הלול. פרטים בהמשך. 13.12 -ה ביום שלישי

 
החקלאי יוצא לדרך. הטיול יתקיים  הטיול הכי מהנה ומאתגר שיש באיחוד :טיול חנוכה לצוות 

 בדרום הארץ. פרטים בהמשך. 26-29.12בתאריכים 

 

 ! שיהיה לכולנו חודש מהנה ומוצלח

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjw6am0j7zQAhXCVxQKHflyCWYQjRwIBw&url=http://www.sdy.org.il/134699/%D7%A9%D7%9C%D7%95%D7%A9%D7%94-%D7%99%D7%9E%D7%99%D7%9D-%D7%A9%D7%9C%D7%95%D7%A9%D7%94-%D7%97%D7%92%D7%99%D7%9D&psig=AFQjCNHRqSpFagStYMl5Q5scBXxbYCu9ww&ust=1479895727270590
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 עברהבזקים מה

 

 החודש לפני ...
 

 בחיפוש אחר נושא להבזק לעלון נובמבר נמצא הפרוטוקול המובא להלן.
 של המסמך:למי שאינו בקיא בתולדות הכפר, הקדמה קצרה להסברת הרקע 

, עסקה 'הקבוצה היוזמת' )האדונים 1933כפי שכבר סיפרנו בעבר בחודשים אוקטובר, נובמבר, בשנת 
קיבא, רוזנוב ורוזנפלד בהנהגת אריך מוזס מרמתיים(, בפעילות המעשית להקמת הכפר. רכשו קרקע 

ים, עורכי הדין וחומרי בניה, גייסו את האגרונום וינמן כמדריך חקלאי שאמור להדריך את הדוקטור
והסוחרים לשעבר, בגידול עופות. כן הצליחו בזמן קצר לגבש את קבוצת המתיישבים מבין העולים 

אביב. המתיישבים החלו בבניית המחסנים על השטח המשתרע -מגרמניה, שהתגוררו במלונות בתל
שגם הוא כיום לאורך רחוב המייסדים מדרום. אז לא היה שם דבר מלבד עמוד החשמל המיתולוגי 

כבר ז"ל. קבוצת המתיישבים נקראה אז 'ארגון עין חי', בגלל הקרבה לכפר מל"ל, שגם הוא נקרא 
בתחילה בשם זה. השם 'רמות השבים' התקבל לאחר חודשים אחדים. המתיישבים, רובם ככולם, 
 היו נשואים ובעלי משפחות, שהתגוררו בדירות שכורות במגדיאל או בתל אביב ומדי בוקר הגיעו

 לעבודת הבנייה בכפר.            
רשימת הנוכחים מעידה על כך שהנשים לקחו גם הן חלק בהחלטות הקבוצה ובפעילות. הפרוטוקול 
של האסיפה הראשונה משקף את החזון והאופטימיות של חבורת המתיישבים, את המעשיות 

ומצמים למען והגישה הרצינית והמסודרת למעשה ההתיישבות ואת הנכונות לתנאי חיים מצ
 ההתפתחות העתידית של הפרטים ושל הכפר בכללו.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 ,1.11.1933-ההתיישבות שלנו ב
 מתוך אלבום רמות השבים

 (1938שהופק לרגל חג החמש )
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 פרוטוקול
 

         , בבית של אריך מוזס ברמתיים. 27.11.1933 -הישיבה הראשונה של ארגון עין חי התקיימה ב
 .16:45 -היא החלה בשעה 

 
 יו"ר הישיבה: ד"ר רוזנוב

 
 נוכחים: 

 
 גב' פריימן איגל ד"ר בריניצר

 רוזנפלד גב' איגל טהלמן
 גוטשלק סלוסצבר גב' טהלמן
 אגרונום וינמן גב' סלוסצבר אריך מוזס
 קנופפמכר 

 שטיינהרדט
 ד"ר רוזנוב 

 קיבה
מאוחר יותר: ד"ר שטייניץ  

   וארנסט[ ובנו ]ולטר
 

 
 סדר היום:

 
מוזס הדגיש שחשוב שאנשים יתגוררו בישוב כבר לפני שבניית הבתים תסתיים.  -מחסנים .1

הוא הציע לבנות מחסנים למגורים עם קירות כפולים וחלונות אטומים. סביר שעלות מחסן 
 . עם זאת, המגורים במחסן יאפשרו לחסוך בדמי18לא"י במקום  22 -משופר כזה תסתכם ב

השכירות ]במגדיאל או בתל אביב[. להלן החברים שהסכימו למחסן המגורים המשודרג: 
סלוסצבר, ד"ר בריניצר, איגל, ד"ר רוזנוב, רוזנפלד וגוטשלק. שטיינהרדט וטהלמן הביעו 
רצון להתגורר באחד מהמחסנים של המתיישבים האחרים שייבנו. אגרונום וינמן ציין כי 

, על מנת שיוכלו 1934בפברואר  1-להתגורר במחסנים עד ה רצוי שכל המתיישבים יעברו
לטפל באפרוחים שכבר סופקו. הוא הסב את תשומת הלב שממילא יהיה צורך לבנות בהמשך 

 מחסן לתערובת.
מוזס הבהיר שהמחסן לא יכלול שירותים עם מים זורמים. ניתן יהיה להקים מחראות 

 )שירותים ללא מים, "ערביים"(.
 

ד"ר רוזנוב הודיע כי כל המעוניינים להצטרף לקבוצת העבודה לבניה,  - קבוצת עבודה .2
 מתבקשים לשוחח ביניהם בתום הישיבה.

 
ד"ר רוזנוב דיווח כי נעשים מאמצים לרכוש אדמות נוספות למתיישבים  -אדמות רזרבה  .3

דונם בממוצע למשפחה.  1.5דונם למשפחה. מוזס הודיע שנעשה מאמץ לרכוש  5בהיקף של עד 
מתיישבים ישלמו עבור האדמה הנוספת או שאפשר שהקואופרטיב יקנה את האדמות ה

 בדומה לרכישת האפרוחים.
 

מוזס מציע להקים ועדה שתבחר את תרשים הבנייה המועדף. האדריכל  - בניית הבתים .4
ריכרד קאופמן מפרנקפורט נתן ייעוץ ללא תשלום. כרגע מתנהל משא ומתן עם האדריכלים: 

ויעקובי. כל מתיישב רשאי להעביר את הבקשות המיוחדות שלו  לפני תחילת  כרמון, קסין
לא"י  150-הבנייה. עלות הבנייה המשוערת לבית עם חדר אחד, לא כולל מרפסת מגורים, כ

לא"י. מוזס נתן דיווח קצר על היסודות, החומרים ומיקום החדרים. הוא  200-ולשני חדרים
בעתיד. הוא הציע לצרף לוועדה הכוללת את  ממליץ שתכנון הבתים יאפשר הרחבתם

האדריכלים והוגי הרעיון גם נציג של המתיישבים. הוחלט, שעקרת הבית, גב' מוזס, תצטרף 
 לוועדה.
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5.  
ד"ר רוזנוב מציע לתעד את שלבי הקמת הישוב בעזרת צלם חובב. הוא הציע את  (א

 בפיתוח סרט הצילום ובהדפסת התמונות.  עזרתו 
 הציע לארגן חגיגת חנוכה. האסיפה בחרה את החברים הבאים לארגון ד"ר רוזנוב (ב

 המסיבה: גב' פריימן, גב' סלוסצבר וקנופפמכר.
אגרונום וינמן הודיע שהוא יקיים ארבע הרצאות על גידול עופות מתחילת חודש  (ג

 התאריך המדויק יפורסם בהמשך.צמבר. ד
, מתגורר בסביבה ומתמחה ד"ר רוזנוב הודיע שהמדריך לגידול ירקות, בראוסברג (ד

מהתשלום המתקבל עבור  4%בביכורי ירקות. השכר שלו נמוך והוא דורש לקבל 
 התוצרת. המתיישבים יתנסו בגידול ירקות, כל אחד על השטח שלו. 

  מוזס דיווח על סוחר למצרכי מזון המעוניין להתיישב במקום. עליו להתחייב למכור 
אביב )לא יותר(. הוחלט להעביר את ההחלטה -את הסחורה באותם מחירים  כמו בתל

 בנדון לוועדה היוזמת.
 
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 מקורות: 

  בארכיון המרכז לתיעוד ומורשת רמות השבים, את הפרוטוקול תרגמו חנה פרוטוקולים
 וינטר ותמר ישר.

  1973 - 1933ספרו של פטר לירס, רמות השבים. 

 הצילומים בעמוד האחרון מארכיון המרכז לתיעוד ומורשת רמות השבים 
 
 

הבתים הראשונים )היום רחוב המייסדים(. השוו את רשימת 

 לרשימת הנוכחים באסיפה הראשונה.בעלי הבתים 

 2013הצילום מתוך ספרה של יעל ירקוני, כפר הולדתי, 
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 התחלות בנייה 
 
 
 

  

 המקלחת הזמנית

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
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 האם הגולם יקום על יוצרו?

 מיכאל רוטשילד
 

 האם התקדמותנו בתחום הבינה המלאכותית חייבת להוביל למרד של המכונות כנגד בני האדם?
 

" רמזתי על האפשרות שהסכנה של השתלטות המכונות על אם אין אני לי מי לי?בסוף המאמר "
סרטים המין האנושי שמפניה חוששים רבים )בעיקר יוצרי סרטים( אינה כה גדולה כפי שיוצרי ה

 מצפים שנאמין.
 

הם  –הכעס, הקנאה, השנאה, שאיפת הנקם וכדומה הבסיס למחשבה זו הוא שה"עצמי" כמו גם 
תהליך שבו מידת ההצלחה בתחרות על משאבים  – כולם תוצרים של התהליך האבולוציוני שעברנו

 היא מה שבורר את השורדים.
ילחם אלה באלה ולרדות במינים אחרים הן תוצאה כל התכונות שגורמות לנו לה –במילים אחרות 

 של הברירה האכזרית של הטבע ולא של האינטליגנציה.
 

פירוש הדבר הוא שמכונות שאנחנו נייצר אינן חייבות להיות אנוכיות כמונו ולכן, אם נפעל בתבונה, 
מוטיבציה אלא מפני שלא תהיה להן  –לא מפני שלא תוכלנה  –הן כלל לא תנסינה להשתלט עלינו 

 לעשות זאת.
 

חשבתי לכתוב על הנושא מאמר שלם אבל בחיפושי אחרי חומר רלוונטי למאמר זה התברר לי 
של  Necessity of conflictשהרעיון שרציתי להציג כבר עלה במקומות אחרים וסוכם היטב בפרק 

 )שההסבר שלעיל הוא תמצית שלו(. בויקיפדיה rAI Takeoveהערך 
 

 לאמור באותו פרק אני חייב להוסיף את ההסתייגויות הבאות:
 

 הסתייגות ראשונה:
גם אם האינטליגנציה לא צפויה לגרום לעימות בינינו לבין המכונות, הרי שתכונות אחרות הנתפסות 

 אצלנו כחיוביות, דווקא עלולות להביא לכזה עימות.
)כולל  חריםהאמפתיה שמבוססת על יכולתנו לחוש את מה שחשים אבולטת בין התכונות הללו היא 

 גם כעס ורגשות שליליים אחרים(.
 

הסתירה בין היכולת האמפתית לבין היכולת לחיות עמנו בשלום אינה נובעת מן העובדה שהאמפתיה 
 התפתחה במהלך האבולוציה.

של האמפתיה היכולת לחוש מה שחשים אחרים )ולכן, אם רוצים שהמכונה  היא נובעת מהיותה
תימנע ממעשים שיכעיסו אותי, עליה להבין את מושג הכעס אצלי, כלומר להיות מסוגלת לכעוס. 

 כנ"ל לגבי תחושות שליליות נוספות(.
 
 

תלט על המין לכן, גם אם אין סתירה בין האינטליגנציה של מכונה לבין היעדר מוטיבציה שלה להש
 להיווצר סתירה בין היכולת האמפתית של מכונה לבין יכולתה לחיות עמנו בשלום. 1האנושי, עלולה

 
                                                           

 

נה שימו לב למילה "עלולה": זה לא לגמרי בטוח. ייתכן, למשל, שנוכל לעקוף את הבעיה אם נלמד את המכונות להבין את מוחנו כמכונה, כך שתהיי 1

זו או אחרת ואף לחזות את התפתחותם )ישימותו של רעיון זה תלויה, בין השאר,  קואליהמסוגלות לזהות את מערכי הפעילות בתוכה המזוהים עם 

 במידת הדמיון בין פעילות מוחותינו השונים(.

 במקרה כזה אפשר יהיה לפתח במכונות "אהבה" או "סלידה" ממערכי פעילות במוחנו מבלי שתחווינה את הקואליה שאנחנו חווים.

http://1vsdat.org/index.php/component/k2/item/1330-%D7%90%D7%9D-%D7%90%D7%99%D7%9F-%D7%90%D7%A0%D7%99-%D7%9C%D7%99-%D7%9E%D7%99-%D7%9C%D7%99?-%D7%95%D7%9B%D7%A9%D7%90%D7%A0%D7%99-%D7%9C%D7%A2%D7%A6%D7%9E%D7%99-%D7%9E%D7%94-%D7%90%D7%A0%D7%99?
http://1vsdat.org/index.php/component/k2/item/1330-%D7%90%D7%9D-%D7%90%D7%99%D7%9F-%D7%90%D7%A0%D7%99-%D7%9C%D7%99-%D7%9E%D7%99-%D7%9C%D7%99?-%D7%95%D7%9B%D7%A9%D7%90%D7%A0%D7%99-%D7%9C%D7%A2%D7%A6%D7%9E%D7%99-%D7%9E%D7%94-%D7%90%D7%A0%D7%99?
http://www.1vsdat.org/index.php/component/k2/item/1098-%D7%97%D7%9B%D7%9D-%D7%94%D7%A9%D7%91%D7%99%D7%9C-%D7%9E%D7%9F-%D7%94%D7%94%D7%95%D7%9C%D7%9A-%D7%91%D7%95-%D7%9E%D7%A2%D7%92%D7%9C%D7%AA%D7%95-%D7%A9%D7%9C-%D7%97%D7%99%D7%9C%D7%95%D7%A0%D7%99
http://www.1vsdat.org/index.php/component/k2/item/1098-%D7%97%D7%9B%D7%9D-%D7%94%D7%A9%D7%91%D7%99%D7%9C-%D7%9E%D7%9F-%D7%94%D7%94%D7%95%D7%9C%D7%9A-%D7%91%D7%95-%D7%9E%D7%A2%D7%92%D7%9C%D7%AA%D7%95-%D7%A9%D7%9C-%D7%97%D7%99%D7%9C%D7%95%D7%A0%D7%99
https://en.wikipedia.org/wiki/AI_takeover
http://1vsdat.org/index.php?option=com_k2&view=item&id=574:%D7%90%D7%9E%D7%A4%D7%AA%D7%99%D7%94-%D7%95%D7%90%D7%9C%D7%98%D7%A8%D7%95%D7%90%D7%99%D7%96%D7%9D&Itemid=189
http://1vsdat.org/index.php/2013-02-21-20-40-12/2013-02-21-15-56-25/item/1409-%D7%A7%D7%95%D7%90%D7%9C%D7%99%D7%94-%D7%92%D7%91%D7%95%D7%9C%D7%95%D7%AA-%D7%94%D7%94%D7%91%D7%A0%D7%94-%D7%9E%D7%A2%D7%92%D7%9C%D7%AA%D7%95-%D7%A9%D7%9C-%D7%97%D7%99%D7%9C%D7%259
http://1vsdat.org/index.php/2013-02-21-20-40-12/2013-02-21-15-56-25/item/1409-%D7%A7%D7%95%D7%90%D7%9C%D7%99%D7%94-%D7%92%D7%91%D7%95%D7%9C%D7%95%D7%AA-%D7%94%D7%94%D7%91%D7%A0%D7%94-%D7%9E%D7%A2%D7%92%D7%9C%D7%AA%D7%95-%D7%A9%D7%9C-%D7%97%D7%99%D7%9C%D7%259
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 הסתייגות שנייה:
אמנם אין צורך שמכונות אינטליגנטיות תפותחנה באמצעות תהליך אבולוציוני )ואם הן מפותחות 

נטריות( אבל אחת הדרכים ללא אבולוציה, זה כנראה די פשוט להימנע מכך שתהפוכנה לאגוצ
הנבחנות להאצת פיתוחה של הבינה המלאכותית היא דווקא הדרך האבולוציונית שבמסגרתה, 

 מכונות תהיינה שותפות לתכנון ויצירת הדור הבא של מכונות חכמות עוד יותר.
התהליך לכן עלולה להיווצר סתירה בין יכולתן של מכונות לחיות עמנו בשלום לבין תוצרי לוואי של 

 )האבולוציוני( שבאמצעותו הקנינו להן את האינטליגנציה.
 

עם זאת, לא כל תהליך של אבולוציה מונחית יעורר בהכרח נטיות אלימות, זה תלוי בין היתר בטיב 
המשאבים עליהם מתחרים תוצרי האבולוציה ואם, למשל, המשאב הוא העדפות האדם )כלומר, 

מיהן המערכות שתזכינה "להעמיד צאצאים"(, לא סביר שבני אדם יקבעו על פי העדפותיהם 
 שתיווצרנה נטיות אלימות.

 
 

 במילים אחרות: עלינו לכלכל את צעדינו בתבונה.
 
 

 
 

 

http://www.google.co.il/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwjPjrTL1J3QAhXEzRQKHerOAqwQjRwIBw&url=http://www.hiba.org.il/%D7%A1%D7%99%D7%A4%D7%95%D7%A8%D7%99-%D7%97%D7%95%D7%A8%D7%A3-%D7%A0%D7%95%D7%A1%D7%A4%D7%99%D7%9D.html&bvm=bv.138169073,d.d24&psig=AFQjCNEw24Qo-sy21DlwnHc5W7fsSLjPSA&ust=1478848138290109
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 נופי רמות השבים

 דב זהר
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 הברוש ברחוב הירקנים
_____________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 

 

 מי שטרם הצטרף !!!!ל
  אפשר ומומלץ לקבל את עדכוני הוועד באופן מיידי לטלפון הנייד

 כל שעליכם לעשות הוא:. נוטיפאיהפליקציית אבאמצעות 
 .שלכם ולהתקינה אנדרואידהאו  האייפוןלהוריד את האפליקציה למכשיר  .1
 :קישור זהלסרוק באמצעות נוטיפאיה את הקוד הבא או ללחוץ בטלפון על  .2
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